
 

 

Naar aanleiding van een VOU 1435 van mevrouw Vandenbrandt in de commissie Brussel en 

Vlaamse Rand van 27 april 2016 werd contact genomen met de studiedienst van de Vlaamse 

Gemeenschap. 

Het gevolg hiervan was: 

1. De    instructiesinstructiesinstructiesinstructies om Brussel op te nemen werden opnieuw duidelijker geformuleerd aan de 

beleidsdomeinen die een input leveren voor VRIND.  

• Wat gewestmateries betreft, werd in editie 2016 data van de 3 gewesten 

opgenomen. Het zijn de gewone vergelijkende statistieken waarover de 

verschillende statistische organisaties van dit land kunnen beschikken via ADS 

(voorheen NIS). 

• Sinds de staatshervorming is er een samenwerkingsprotocol tussen de federale 

overheid en de gewesten (formeel opgestart op 1 januari 2016), meer bepaald ISS. 

Hierdoor kwam er een ‘hoofdstatisticus’ binnen de administratie Kanselarij en 

Bestuur. Op termijn moet dit ook de samenwerking tussen de organisaties voor 

statistiek van de Belgische overheden (ADS, BISA, IWEPS, ..) verbeteren. 

• De VRIND indicatoren oktober 2016. Op basis van de eerste bullet kregen deze 

alvast in 2016 een hoger Brusselgehalte in vergelijking met vorige edities.  

 

2. Het Interfederaal Instituut voor de Statistiek (ISS)Interfederaal Instituut voor de Statistiek (ISS)Interfederaal Instituut voor de Statistiek (ISS)Interfederaal Instituut voor de Statistiek (ISS) vervult een coördinerende rol tussen 

gemeenschappen en gewesten 

• De overheden maken afspraken over welke entiteit, welk soorten statistieken 

mag opstellen. 

• Studiedienst Vlaamse regering kantelde ondertussen in in het Departement 

Kanselarij & Bestuur 

• Voordeel ISS: formeler en systematische samenzitten met BISA (Brussel) en IWEPS 

(Wallonië) è doorstroming van data en databanken zou dan beter moeten 

verlopen. 

 

3. Materies waarbij je moet werken met een surveysurveysurveysurvey, vormen een probleem voor Brussel 

• De meeste surveys worden georganiseerd door de federale overheid (ADS – 

Algemene directie Statistiek staat in voor de datainzameling), waarbij de 

Studiedienst de data verkreeg van ADS om de nodige analyses te maken. Voor 

Brussel lag  de respons te laag om daar verder analyses op uit te voeren.  

VRIND  



• In 2011 heeft de VGC een soort Brusselmonitor ontwikkeld (cfr. de stadsmonitor) 

met vragen over de leefkwaliteit in de stad. Met het materiaal werd niets gedaan, 

aangezien de respons te laag lag.  

• Om dit probleem op te lossen wordt de piste bewandeld om vragen over 

leefkwaliteit ook te koppelen aan de nieuwe Taalbarometer. 

 

4. In de nieuwe Taalbarometer Taalbarometer Taalbarometer Taalbarometer worden ook vragen over leefkwaliteit worden opgenomen 

• Rudi Janssens doet bij de het Taalbarometeronderzoek ook een bevraging naar 

de leefkwaliteit. In het beste geval bereikt het onderzoek van de Taalbarometer 

30% van de respondenten. Voor de vragenlijst rond de leefkwaliteit bereiken we 

in het beste geval hiervan 80% (incentive is noodzakelijk), wat betekent dat er 

wellicht ongeveer 300 gezinnen deelnamen. De Vlaamse Gemeenschap heeft de 

VGC gewezen op deze aantallen. De VGC heeft nu beslist om mee te stappen in 

het project. 

 

In VRIND editie 2017 zijn de verbeteringen behouden en zichtbaar. 


